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REVISTA PRESEI 
 

 Premierul Viorica Dăncilă - luni, în vizită de lucru în judeţul Braşov 
Premierul Viorica Dăncilă se va afla luni în judeţul Braşov pentru a verifica stadiul unor proiecte de investiţii 
finanţate din fonduri guvernamentale, informează Biroul de presă al Guvernului. 
Potrivit unui comunicat transmis duminică AGERPRES, prim-ministrul va avea întâlniri de lucru cu reprezentanţi ai 
autorităţilor locale, ai antreprenorilor şi producătorilor de alimente bio, ai sindicatelor din industria de armament, 
cadre medicale, cetăţeni. 
Din delegaţia guvernamentală vor face parte mai mulţi membri ai Cabinetului, precizează sursa citată.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 #romania2019.eu/ Reuniune informală a miniştrilor Mediului din UE, luni şi marţi la Bucureşti 
România găzduieşte, luni şi marţi, la Palatul Parlamentului, reuniunea informală a miniştrilor Mediului din statele 
membre ale Uniunii Europene (UE), în contextul deţinerii Preşedinţiei Consiliului UE. 
Evenimentul este co-prezidat de către viceprim-ministrul şi ministrul Mediului, Graţiela Gavrilescu, împreună cu 
ministrul Apelor şi Pădurilor, Ioan Deneş. 
Potrivit Ministerului Mediului, la reuniunea informală de la Bucureşti vor participa miniştri pentru Mediu din 
statele membre UE, statele AELS şi statele candidate la aderarea UE, comisarul european pentru politici climatice 
şi energie, Miguel Arias Cańete, comisarul european pentru mediu, afaceri maritime şi pescuit - Karmenu Vella, 
reprezentanţi ai Secretariatului General al Consiliului, directorul executiv al Agenţiei Europene de Mediu, şi 
secretarul general al Biroului European de Mediu. 
Agenda evenimentului cuprinde, în data de 20 mai, dezbaterea privind schimbările climatice "Soluţii inovative şi 
rolul cetăţenilor în asigurarea unui viitor cu emisii reduse de carbon: cum să fructificăm mai bine oportunităţile 
legate de stilul de viaţă, economie circulară, planificare spaţială etc". În a doua sesiune de lucru se va aborda 
tematica biodiversităţii - "Rezultatele IPBES asupra Evaluării Globale ale Biodiversităţii şi Serviciilor Ecosistemelor: 
Implicaţii pentru cadrul global şi al Uniunii Europene pentru biodiversitate post 2020". 
Reuniunea va continua pe 21 mai cu cea de-a treia sesiune de lucru, pe tema managementului resurselor de apă - 
controlul poluării apei cu plastice/microplastice din râuri către mări.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Dragnea, în campanie: OUG 114 o să se modifice pentru ca primarii să facă depozite pentru produse 
agroalimentare/ SUBVENŢIE pentru studenţi la transportul aerian intern 
Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a declarat, vineri, că joi a vorbit cu Guvernul pentru ca săptămâna viitoare OUG 
114 să se modifice, astfel încât primarii să poată accesa Fondul de Dezvoltare şi Investiţii pentru a face depozite 
pentru produsele agroalimentare. 
"A mai apărut o problemă, pentru că producţia mărindu-se, oamenii au spus ajutaţi-ne şi cu comercializarea dar şi 
cu depozitarea. Ieri (joi-n.red.) am vorbit la Guvern. Săptămâna viitoare o să se modifice OUG 114 să dea 
posibilitatea primarilor ca prin Fondul de Dezvoltare şi Investiţii nou înfiinţat să poată să ia bani să facă depozite 
pentru produse agroalimentare. Domnilor primari, doar să mergeţi la Bucureşti, luaţi banii şi faceţi aceste 
depozite", a spus liderul social-democrat într-o vizită la Topoloveni alături de ministrul Agriculturii Petre Daea. 
Liviu Dragnea a anunţat, duminică, extinderea programului de subvenţii pentru roşii şi la alte legume, printre care 
castraveţi şi gogoşari. Totodată, Dragnea a declarat că se are în vedere plata centralelor termice pentru a asigura 
încălzirea în solarii pe timpul iernii. 
Comisia Naţională de Strategie şi Prognoză a deschis, la începutul lunii mai, sesiunea pentru depunerea 
Formularelor de solicitare pentru finanţare din Fondul de Dezvoltare şi Investiţii, destinat unităţilor administrativ-
teritoriale, asociaţiilor de dezvoltare şi universităţilor. 
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Dragnea anunţă că studenţii ar putea primi subvenţie pentru transportul aerian intern 
Liderul PSD, Liviu Dragnea, a declarat vineri, în timpul întâlnirii cu social-democraţii din Topoloveni, că i se pare o 
idee bună ca statul să deconteze 50% din biletele de transport aerian intern, după ce o tânără i-a propus acest 
lucru, motivând că există schimburi de experienţe între facultăţi. 
”Aş avea o idee, dacă îmi permiteţi, pentru transportul aerian intern, să fie redus la 50%, pentru că există 
schimburi de experienţe între facultăţi şi ar fi ceva foarte util pe lângă facilităţile pe care PSD ni le-a oferit”, a spus 
o studentă, membră PSD, în timpul întâlnirii lui Liviu Dragnea cu social-democraţii din Topoloveni. 
Ea a spus, în discursul său, de ce un tânăr ar vota PSD. 
”Noi, tinerii, suntem viitorul. Nu e momentul să fim ca un cetăţean turmentat în lumea asta teatrală. Ştim ce 
vrem, ştim că PSD e opţiunea noastră. PSD susţine tinerii”, a afirmat ea. 
În replică, Dragnea a catalogat propunerea ca fiind ”o idee foarte bună”. 
”Mi se pare o idee foarte bună şi asta cu 50% pentru biletele de avion în interiorul ţării. Cred că vor fi bucuroase şi 
companiile de transport, dar, da, eu cred că se poate face”. 
De asemenea, preşedintele PSD a ţinut să o felicite pe tânără pentru ”profunzimea” discursului său, acuzându-i pe 
ceilalţi tineri care se informează din ”lumea virtuală”. 
”Felicitări pentru modul cum ai vorbit şi pentru cum gândeşti! În primul rând am văzut la acest copil o profunzime 
pe care, din păcate, nu-l mai vedem la mulţi tineri. O vedem la suficient de mulţi tineri pentru că încearcă, mulţi 
dintre ei, să iasă din lumea virtuală, unde informaţiile se iau în trei secunde fără să fie verificate şi se fac şi păreri, 
se conturează şi păreri în două secunde”, a mai spus liderul PSD. 
Protestatari care îl aşteptau pe Liviu Dragnea la Topoloveni, ridicaţi de jandarmi 
Mai mulţi protestatari care îl aşteptau pe Liviu Dragnea la Topoloveni, în judeţul Argeş, au fost ridicaţi de jandarmi 
şi duşi la Poliţie pentru legitimare. 
Potrivit reprezentanţilor Jandarmeriei Argeş, 10 persoane au fost ridicate din centrul localităţii Topoloveni şi 
conduse la secţia de poliţie. 
„Au fost conduse la secţia de poliţie pentru legitimare. Participau la o adunare publică nedeclarată. Au afişat 
bannere şi au scandat lozinci. Cei 10 au fost ridicaţi după venirea lui Liviu Dragnea la Casa de Cultură”, a declarat 
Alexandru Ivan, purtătorul de cuvânt al IJJ Argeş. 
„Ce-am făcut? Bă, n-auzi, ce-am făcut? Lăsaţi-mă în pace!”, strigă un bărbat ridicat de jandarmi. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 
Liviu Dragnea, despre legea dublului standard: Se va aplica inclusiv fermierilor români 
Legea dublului standard se va aplica inclusiv fermierilor români, care folosesc substanţe pentru grăbirea coacerii 
legumelor, a declarat duminică preşedintele PSD Liviu Dragnea, la TVR 1. 
„Legea dublului standard, carre va fi adoptată în curând, va fi valabilă pentru oricine, nu doar penru produsele 
străine. Nu putem permite ca unii să „dea la coadă” la roşii”, a spus liderul PSD, referindu-se la fermierii care 
folosesc substanţe care grăbesc coacerea. 
Proiect de lege prevede sancţionarea celor care vând produse sau servicii "falsificate supuse dublului standard" cu 
amendă de maxim 4% din cifra de afaceri. În caz de abatere repetată se suspendă autorizaţia de funcţionare a 
comerciantului pe 6 luni. Prevederile proiectului de lege se aplică tuturor persoanelor fizice şi juridice care 
desfăşoară relaţii comerciale cu produse de larg consum, produse agroalimentare, carburanţi, servicii de telefonie 
şi internet, servicii finaciare, servicii turistice, indiferent de forma de comerţ. 
De asemenea, potrivit iniţiativei, produsele supuse dublului standard vor fi confiscate şi retrase de la vânzare. 
Constatarea contravenţiilor şi aplicarea sancţiunilor ar urma să fie făcute de Autoritatea Naţională pentru 
Protecţia Consumatorului (ANPC) şi după caz Autoritatea Naţională Sanitară Veterinară şi pentru Siguranţa 
Alimentelor. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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 Dragnea: Casa de Comerţ Unirea va investi 15 milioane de euro în trei centre de spălare a lânii/ Liderul PSD îi 
critică pe „hârţogarii” din instituţiile statului care nu înţeleg agricultura 
Casa de Comerţ Unirea va investi în trei centre de splălare a lânii, costul fiind de 5 milioane de euro pentru un 
centru, a anunţat duminică preşedintele PSD Liviu Dragnea, la TVR1, în cadrul emisiunii „Viaţa satului”. 
Dragnea spune că lâna este o resursă care trebuie valorificată, inclusiv în construcţii, iar până acum putea fi 
spălată doar în străinătate. Un centru de spălare va fi amplasat în zona Sibiului, iar altul în Moldova, a precizat 
liderul PSD. 
Ministrul Agriculturii Petre Daea a precizat că România dispune de 4,8 milioane de hectare de pajişti, cât Belgia, 
Austria şi Olanda la un loc, iar această resursă poate fi folosită pentru creşterea animalelor. 
Ministerul derulează un program de susţinere a lânii, precum şi un program de creştere a consumului de carne de 
oaie, care s-a dublat în ultima preriadă, conform ministrului Daia. 
Casa de Comerţ Unirea este o entitate înfiinţată anul trecut, care ar trebui să achiziţioneze produsele agricole de 
la fermieri şi să le valorifice printr-o reţea proprie de magazine. 
„Hârţogarii” din instituţiile statului 
Preşedintele PSD Liviu Dragnea a declarat duminică, în emisiunea ”Viaţa satului”, că în instituţiile statului sunt 
mulţi „hârţogari care nu-şi dau seama ce înseamnă o anumită perioadă în agricultură sau în zootehnie”, în 
contextul subvenţiilor în aceste sectoare. 
„15 mai este o dată pe care am convenit-o împreună exact pentru motivele astea. Sunt mulţi funcţionari, 
hârţogari care nu-şi dau seama ce înseamnă o anumită perioadă în agricultură sau în zootehnie. Sunt buni banii, 
dar una e să îi am când pot să achiziţionez ce-mi trebuie, una e să-i am după şi atunci când aveam nevoie nu-i pot 
folosi. (...) Dacă îmi dă banii peste trei luni de zile în decembrie, ianuarie, de unde să cumpăr? Chiar dacă văd 
banii, eu n-am bani în pungă şi atunci de unde să cumperi furaje pentru animale pe timp de iarnă”, a spus Liviu 
Dragnea în timpul emisiunii Viaţa Satului de la postul public de televiziune, la care a participat alături de ministrul 
Agriculturii, Petre Daea. 
Pentru anul 2019 cererile unice de plată care cuprind solicitari de sprijin pentru sectorul vegetal şi zootehnic cât şi 
cererile unice care conţin doar solicitări de sprijin pentru sectorul zootehnic s-au putu depune la centrele locale şi 
judeţene APIA. Termenul limită de depunere fără penalităţi a fost 15 mai 2019 inclusiv. 
Liderul PSD şi preşedintele Camerei Deputaţilor Liviu Dragnea a participat săptămâna trecută, tot alături de 
ministrul Agriculturii Petre Daea, la emisiunea „Viaţa satului” de la postul de televiziune TVR 1, unde a vorbit 
despre programul PSD de subvenţii acordate pentru creşterea legumelor în România. 
Prim-vicepreşedintele PNL Raluca Turcan a scris, luni, pe Facebook, că partidul său solicită CNA şi Comisiei de Etică 
a TVR să investigheze "cum de au ajuns Liviu Dragnea şi Petre Daea să facă propagandă electorală" în emisiunea 
”Viaţa Satului”. 
Despre legea dublului standard 
Legea dublului standard se va aplica inclusiv fermierilor români, care folosesc substanţe pentru grăbirea coacerii 
legumelor, a declarat  preşedintele PSD Liviu Dragnea, la TVR 1. 
„Legea dublului standard, carre va fi adoptată în curând, va fi valabilă pentru oricine, nu doar penru produsele 
străine. Nu putem permite ca unii să „dea la coadă” la roşii”, a spus liderul PSD, referindu-se la fermierii care 
folosesc substanţe care grăbesc coacerea. 
Proiect de lege prevede sancţionarea celor care vând produse sau servicii "falsificate supuse dublului standard" cu 
amendă de maxim 4% din cifra de afaceri. În caz de abatere repetată se suspendă autorizaţia de funcţionare a 
comerciantului pe 6 luni. Prevederile proiectului de lege se aplică tuturor persoanelor fizice şi juridice care 
desfăşoară relaţii comerciale cu produse de larg consum, produse agroalimentare, carburanţi, servicii de telefonie 
şi internet, servicii finaciare, servicii turistice, indiferent de forma de comerţ. 
De asemenea, potrivit iniţiativei, produsele supuse dublului standard vor fi confiscate şi retrase de la vânzare. 
Constatarea contravenţiilor şi aplicarea sancţiunilor ar urma să fie făcute de Autoritatea Naţională pentru 
Protecţia Consumatorului (ANPC) şi după caz Autoritatea Naţională Sanitară Veterinară şi pentru Siguranţa 
Alimentelor. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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 Măsuri pentru încurajarea forţei de muncă: Dragnea anunţă modificări în privinţa legislaţiei pentru zilieri 
Preeşdintele Liviu Dragnea a anunţat sâmbătă că şi-a propus ca în perioada următoare să modifice privinţa 
legislaţiei pentru zilieri, pentru a încuraja forţa de muncă, să acorde o subvenţie pentru mieluţe pentru creşterea 
efectivelor şi acordarea unei subvenţii de 2 lei pe kilogramul de lână. 
”Sâmbăta aceasta am petrecut-o alături de oierii din Poiana Sibiului. Oameni de toată isprava. Alături de familiile 
lor, soţii, copii şi nepoţi am povestit despre tradiţia de sute de ani pe care ei o duc cu încăpăţânare mai departe. 
M-am bucurat enorm să văd că tinerii îşi doresc să preia de la părinţi aceasta muncă cu toate sacrificiile pe care le 
implică. Şi în ciuda tuturor greutăţilor sunt determinaţi să meargă înainte. Alături de Petre Daea, le-am ascultat 
problemele şi am pus pe hârtie un program pe termen scurt şi mediu în aşa fel încât oieritul în România să revină 
la ce era odată. Am făcut o serie de paşi importanţi cu programul pentru lână, cu înfiinţarea Casei de Comerţ şi 
subvenţiile acordate. 
A venit însă momentul să trecem la nivelul următor. Aşa că ne-am propus ca în perioada următoare să mai 
aducem modificări în privinţa legislaţiei pentru zilieri, pentru a încuraja forţa de muncă, să acordăm o subvenţie 
pentru mieluţe pentru creşterea efectivelor şi acordarea unei subvenţii de 2 lei pe kilogramul de lâna dar şi 
înfiinţarea mai multor spălătorii de lână. De asemenea vrem ca prin Casa Română de Comerţ să dezvoltăm centre 
de preluare, centre de prelucrare, centre de îngraşare, flota de vase pentru transport extern de animale şi nu în 
ultimul rând magazine”, a scris pe Facebook Liviu Dragnea. 
El a mai spus că toate aceste măsuri şi multe altele vor ajuta alături de programele pentru legumicultură să 
dezvoltăm şi mai mult România. 
”Vreau sa le mulţumesc acestor români minunaţi pentru că ne-au primit în casa lor, la masa lor, în familia lor şi ne-
au ajutat să înţelegem şi mai bine ce nevoi au. Le-am promis că vom reveni ca să vedem rezultatele măsurilor pe 
care le-am gândit împreună. România merita mai mult, aceşti români gospodari merită mai mult”, a adăugat 
liderul PSD. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Ambasadei la Ierusalim. Ce a declarat Viorica Dăncilă 
România îşi menţine angajamentul de a muta Ambasada din Israel de la Tel Aviv la Ierusalim, spune premierul 
Viorica Dăncilă. Ea l-a sunat pe ambasadorul israelian la Bucureşti, David Saranga, să-i dea asigurări în acest sens, 
scrie presa israeliană. 
„Cuvântul meu e cuvânt”, i-a spus premierul român diplomatului israelian, adăugând că nu există nicio schimbare 
de politică la Bucureşti. Potrivit presei din Israel, într-un mesaj trimis Ministerului de Externe de la Ierusalim, 
consilierii premierului Viorica Dăncilă au transmis că aceasta ar fi fost chiar „șocată” de anunțul trimisului 
palestinian, care „a dezamăgit” autoritățile române. 
În urmă cu câteva zile, ambasadorul Palestinei la Bucureşti anunţa, după o întâlnire cu liderul PSD Liviu Dragnea, 
că ţara noastră ar fi renunţat la planul de a muta ambasada. Ulterior, Liviu Dragnea a respins aceste afirmaţii. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Radu Mazăre va fi adus în țară sub escortă. Fostul primar al Constanței este în custodia Poliţiei Române 
Fostul primar al Constanţei, Radu Mazăre, va fi adus astăzi în ţară, din Madagascar, sub escorta Poliţiei. 
Actualizare. Radu Mazăre este în custodia Poliţiei Române, a anunţat, luni dimineaţa, Centrul de Informare şi 
Relaţii Publice al Inspectoratului General al Poliţiei Române. 
"La nivelul Poliţiei Române s-a constituit o escortă, care s-a deplasat în Republica Madagascar, pentru preluarea 
persoanei urmărite internaţional, întoarcerea pe teritoriul României urmând a avea loc în cursul acestei zile (luni 
n.r.)", potrivit sursei citate. 
Mazăre, condamnat la 9 ani de închisoare în România, a fost arestat pe 8 mai, pentru şase zile, în Madagascar, iar 
autorităţile române au declanşat de urgenţă procedura privind extrădarea. 
Fostul primar a fost condamnat definitiv în luna februarie în dosarul retrocedărilor de terenuri din Constanța la 9 
ani de închisoare, însă a depus contestație în anulare. 
Radu Mazăre a fugit din România la sfârşitul lui 2017 și a ajuns în Madagascar, unde avea afaceri. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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 Zi importantă pentru Liviu Dragnea: Ar putea afla verdictul în dosarul angajărilor fictive 
Zi importantă pentru Liviu Dragnea. Luni ar putea fi ziua verdictului în dosarul angajărilor fictive de la Protecția 
Copilului din Teleorman, în care procurorii au cerut 7 ani şi jumătate de închisoare pentru Liviu Dragnea. Tot 
luni sunt așteptate vești decisive și de la Curtea Constituțională, care trebuie să se pronunțe asupra legalității 
completurilor de 3 judecători. Pronunțarea judecătorilor constituționali a fost amânată de trei ori până acum. 
ACTUALIZARE ora 10:00 În jur de 300 de persoane îl așteaptă pe Liviu Dragnea la Curtea supremă. 
ACTUALIZARE ora 9:00. În jur de 150 de persoane s-au adunat pe trotuarele din preajma sediului Înaltei Curți de 
Casație și Justiție, pentru a-l aștepta pe Liviu Dragnea. Ședința de judecată ar urma să înceapă la ora 11:00. La 
precedentul termen, când Liviu Dragnea a dat declarații în fața instanței în calitate de inculpat, liderul PSD a fost 
așteptat de circa 400 de susținători, care au strigat pe toată durata ședinței - câteva ore bune - sloganuri în 
favoarea lui. 
Următorul termen în dosarul angajărilor fictive de la Direcția Generală pentru Protecția Copilului Teleorman a fost 
stabilit pentru luni, 20 mai, după ce instanța supremă a respins cererea DNA de devansare a termenului. 
Completul de 5 judecători de la instanța supremă le-a cerut avocaților din dosarul în care Liviu Dragnea a fost 
condamnat în primă instanță la 3 ani și 6 luni de detenție să vină pregătiți să pună concluzii, pentru a rămâne în 
pronunțare. Dacă se ajunge în acest punct, instanța poate să se pronunțe sau poate dispune amânarea 
pronunțării. 
Există însă mai multe probleme care trebuie discutate înainte de dezbateri, ceea ce înseamnă că ședința de 
judecată va fi una maraton. În primul rând, instanța trebuie să tranșeze cererea DNA de schimbare a încadrării 
juridice, care, dacă va fi respinsă, va duce la constatarea prescripției unor fapte din dosar. Avocații au anunțat 
deja că vor solicita respingerea. Pe de altă parte, dacă solicitarea va fi admisă, avocații pot cere amânare pentru a-
și pregăti apărarea pe noua încadrare juridică. 
În al doilea rând, avocații ar putea cere instanței o amânare până când CCR se pronunță pe problema 
completurilor specializate de trei judecători. O decizie favorabilă a CCR pe sesizarea depusă de Florin Iordache l-ar 
putea scăpa pe Liviu Dragnea de acestă condamnare. Mai multe procese, inclusiv cel al lui Liviu Dragnea, ar putea 
fi reluate de la zero la instanța de fond, iar între timp faptele s-ar putea prescrie. 
Unul dintre judecătorii din completul de 5 de la ÎCCJ care judecă dosarul angajărilor fictive se pensionează la 1 
iunie. Dacă nu este dată o decizie până la acea dată, un alt judecător va fi numit în complet, iar judecarea 
dosarului ar putea fi reluată. 
Ce acuzații i se aduc lui Liviu Dragnea 
În decembrie 2013, procurorii au înregistrat o sesizare din oficiu cu privire la faptul că Floarea Alesu, director 
executiv al DGASPC Teleorman, în schimbul unor foloase necuvenite, proceda la menţinerea ilegală în posturi a 
două angajate, Adriana Botorogeanu şi Anisa Niculina Stoica. Potrivit procurorilor, cele două angajate nu s-au 
prezentat la serviciu şi nici nu au prestat vreuna dintre activităţile înscrise în contractul lor muncă semnat cu 
DGASPC Teleorman, desfăşurându-şi de fapt activitatea la sediul Organizaţiei PSD Teleorman. DNA susţine că, în 
calitate de preşedinte al CJ Teleorman, Liviu Dragnea coordona şi controla activitatea DGASPC Teleorman, 
instituţie în cadrul căreia au fost încadrate Adriana Botorogeanu şi Anisa Niculina Stoica. 
Procurorii afirmă că Liviu Dragnea a determinat-o pe Anisa Niculina Stoica să se angajeze şi să fie remunerată în 
cadrul DGASPC Teleorman. 
Liviu Dragnea mai este acuzat că a contribuit, prin influenţa pe care o avea în calitate de preşedinte al CJ 
Teleorman, ca Adriana Botorogeanu şi Anisa Niculina Stoica să fie menţinute în funcţie la DGASPC Teleorman.  
(Sursa: Digi 24) 
 

 Legea administraţiei publice locale | Curtea Constituţională dezbate sesizarea lui Iohannis 
Curtea Constituţională discută, luni, sesizarea lui Klaus Iohannis privind Legea pentru modificarea şi completarea 
Legii administraţiei publice locale. Şeful statului reclamă în obiecţia de neconstituţionalitate că cele două Camere 
ale Parlamentului au adoptat două forme diferite ale legii. 
Judecătorii Curţii au amânat în mai multe rânduri obiecţia de neconstituţionalitate formulată de preşedintele 
României. 
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Preşedintele Iohannis a trimis CCR, pe 20 martie, o sesizare de neconstituţionalitate asupra Legii pentru 
modificarea şi completarea Legii administraţiei publice locale nr. 215/2001 în care arată că cele două camere ale 
Parlamentului au adoptat două forme diferite ale actului normativ. 
„Legea pentru modificarea şi completarea Legii administraţiei publice locale nr. 215/2001 a fost adoptată prin 
încălcarea competenţei primei Camere sesizate, Camera Deputaţilor, care nu a dezbătut textul şi soluţiile 
adoptate de Senat”, arată Klaus Iohannis în textul sesizării, potrivit unui comunicat de presă al Administraţiei 
Prezidenţiale, emis la acea dată. 
Totodată, şeful statului menţionează că, în forma adoptată, legea nu are în vedere principiile constituţionale prin 
care nu poate fi adoptată de o singură Cameră. 
„Potrivit expunerii de motive a legii criticate, în practica judiciară s-au pronunţat hotărâri judecătoreşti de 
dizolvare a unor consilii locale, aceste instanţe considerând că termenul de 2 luni prevăzut la art. 55 alin. (1) lit. a) 
din Legea nr. 215/2001 curge de la data ultimei şedinţe, în timp ce alte instanţe au respins cererile de dizolvare a 
unor consilii locale, cu motivarea că acest termen de 2 luni se socoteşte pe luni pline. În toate cazurile instanţele 
nu au ţinut seama că, potrivit interpretării coroborate a dispoziţiilor legii, consiliile pot lucra de la data constituirii 
lor şi până la data când legea prevede încheierea mandatului. De asemenea, în expunerea de motive a legii 
criticate s-a mai arătat că «Aceleaşi argumente sunt valabile şi pentru prevederile literei b) ale alin. (1) din art. 55, 
referinţele la intervalul de timp de 3 luni neprevăzând data de început a acestui interval.»”, explică Iohannis. 
Scopul urmărit de iniţiatorii legii este: „Prin stabilirea unei date de la care începe să curgă intervalul în care se 
poate declara dizolvarea de drept conştientizează şi consilierii locali care în acest context au un reper palpabil 
privind posibilitatea de a fi dizolvat de drept organismul din care fac parte şi ar putea lua măsuri în acest sens”. 
„Aşadar, scopul iniţiativei legislative l-a constituit reglementarea momentului de la care se calculează termenele 
prevăzute pentru dizolvarea de drept a consiliului local/judeţean prevăzute la art. 55 alin. (1) lit. a) şi b) coroborat 
cu art. 99 alin. (1) din Legea nr. 215/2001, instituirea unei excepţii privind inaplicabilitatea sancţiunii dizolvării de 
drept a consiliului local/judeţean în lipsa convocării în termenul legal la şedinţă, ori în cazul convocării fără 
respectarea dispoziţiilor privind modul de convocare, precum şi republicarea Legii nr. 215/2001”, conform 
documentului trimis de preşedinte către CCR. 
Potrivit sesizării de neconstituţionalitate, există „o deosebire majoră” între forma adoptată de Camera decizională 
şi forma adoptată de prima Cameră sesizată, Camera Deputaţilor, modificare ce reprezintă „o schimbare a 
filosofiei legii şi a propunerii iniţiale, cu impact major asupra semnificaţiei duratei mandatului unui consiliu 
local/judeţean constituit în urma desfăşurării alegerilor locale generale şi/sau parţiale, după caz şi respectiv a 
situaţiilor în care va mai fi posibilă dizolvarea de drept a consiliului local/judeţean”. 
„Art. 75 din Legea fundamentală stabileşte competenţe de legiferare potrivit cărora fiecare dintre cele două 
Camere are, în cazurile expres definite, fie calitatea de primă Cameră sesizată, fie de Cameră decizională. Ţinând 
seama de indivizibilitatea Parlamentului ca organ reprezentativ suprem al poporului român, Constituţia nu 
permite adoptarea unei legi de către o singură Cameră, fără ca proiectul de lege să fi fost dezbătut şi de cealaltă 
Cameră. Acest articol a introdus, după revizuirea şi republicarea Constituţiei României în octombrie 2003, soluţia 
obligativităţii sesizării, în anumite materii, ca primă Cameră, de reflecţie, a Senatului sau, după caz, a Camerei 
Deputaţilor şi, pe cale de consecinţă, reglementarea rolului de Cameră decizională, pentru anumite materii, a 
Senatului şi, pentru alte materii, a Camerei Deputaţilor, tocmai pentru a nu exclude o Cameră sau alta din 
mecanismul legiferării”, mai argumentează Iohannis. 
Şeful statului notează că Senatul, adoptând, în calitate de Cameră decizională, Legea pentru modificarea şi 
completarea Legii administraţiei publice locale nr. 215/2001, „a sustras dezbaterii şi adoptării primei Camere 
sesizate modificări care vizau aspecte esenţiale în structura şi filosofia legii”. 
Sesizarea de neconstituţionalitate mai arată că „prevederile criticate instituie un paralelism legislativ care lipseşte 
dispoziţia în discuţie de claritate şi previzibilitate”. 
Un articol din legea criticată prevede introducerea unui nou alineat cu următorul cuprins: „(3) Exercitarea 
mandatului consiliului local debutează la data adoptării hotărârii prevăzută la alin. (2). Durata mandatului 
consiliului local reprezintă durata între data de constituire a consiliului local, în urma desfăşurării alegerilor locale 
generale şi ziua anterioară datei de constituire a noului consiliu local, ca urmare a desfăşurării unor noi alegeri 
locale generale”. 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
„Norma criticată contravine dispoziţiei prevăzute la art. 38 alin. (2) din Legea nr. 215/2001, conform căreia 
«Consiliul local îşi exercită mandatul de la data constituirii până la data declarării ca legal constituit a consiliului 
nou-ales.» Aşadar, prevederile criticate, pe de o parte, le dublează pe cele care prevăd momentul de început al 
mandatului consiliului local, iar pe de altă parte, intră în contradicţie cu cele care se referă la momentul de 
încetare a mandatului consiliului local. Dacă norma aflată în vigoare prevede «data declarării ca legal constituit a 
consiliului nou-ales», dispoziţia introdusă în legea dedusă controlului de constituţionalitate se referă la «ziua 
anterioară datei de constituire a noului consiliu local». O atare contradicţie este una contrară art. 1 alin. (5) din 
Constituţie”, a mai spus Klaus Iohannis. 
Acesta argumentează că „paralelismul legislativ şi neclaritatea textului criticat pot genera o prelungire a 
mandatelor consilierilor locali contrară art. 38 alin. (1) din Legea nr. 215/2001 şi, implicit, art. 1 alin. (5) din 
Constituţie”. 
„Din această perspectivă, apreciem că norma criticată este una lipsită de predictibilitate şi totodată, de natură să 
lipsească de efecte dispoziţiile art. 33 din Legea nr. 215/2001”, precizează şeful statului. 
Legea pentru modificarea şi completarea Legii administraţiei publice locale nr. 215/2001 a fost transmisă de 
Parlament spre promulgare Preşedintelui României în data de 2 martie 2019. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Curtea Constituţională dezbate luni sesizarea conflictului dintre Parlament şi Înalta Curte pe completurile 
specializate 
Judecătorii Curţii Constituţionale dezbat luni sesizarea privind conflictul dintre Parlament şi Înalta Curte de 
Casaţie şi Justiţie (ÎCCJ) pe tema constituirii completurilor specializate în cazurile de corupţie, sesizare făcută de 
vicepreşedintele Camerei Deputaţilor Florin Iordache. 
CCR a amânat pentru luni, 20 mai, sesizarea privind conflictul dintre Parlament şi Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie 
(ÎCCJ) pe tema constituirii completurilor specializate în cazurile de corupţie, sesizare făcută de Florin Iordache, 
fiind a doua amânare în privinţa pronunţării în acest caz şi a treia în total. 
În şedinţa de pe 11 aprilie, Curtea Constituţională a hotărât să amâne luarea unei decizii din cauza unor probleme 
de sănătate ale judecătorului raportor Petre Lăzăroiu, care urma să se opereze la coloană. 
Înaintea şedinţei CCR de pe 11 aprilie, prim-vicepreşedintele PNL Raluca Turcan a făcut un apel către magistraţii 
Curţii de a suspenda procedura de judecată a cererii depuse de Florin Iordache. Aceasta a scris pe Facebook că 
judecătorii CCR nu trebuie să se lase „intimidaţi de atacurile furibunde în stil interlop ale condamnatului penal 
Liviu Dragnea”. 
Părţile implicate în conflict au susţinut punctele de vedere, în şedinţa publică de pe 10 aprilie a Curţii 
Constituţionale. 
Florin Iordache a declarat, în susţinerea punctului de vedere la CCR pe marginea conflictului Parlament-ÎCCJ, că au 
fost formate completurile la instanţa supremă pentru cazurile de corupţie prin ignorarea legii, adăugând că era 
obligatorie, prin lege, constituirea completurile specializate. 
Vicepreşedintele Camerei Deputaţilor a adăugat că iniţial legea nu prevedea constituirea în mod obligatoriu a 
completurilor specializate în judecarea cauzelor de corupţie, însă această prevedere a devenit obligatorie, după 
modificarea de către Parlament a actului normativ. 
De cealaltă parte, preşedintele ÎCCJ Cristina Tarcea a afirmat că o decizie a Curţii Constituţionale prevede că 
vicepreşedintele Camerei Deputaţilor nu are competenţa să sesizeze un conflict juridic la CCR, pentru că această 
atribuţie nu poate fi delegată de către preşedintele Camerei Deputaţilor. 
Ea a adus în discuţie şi dezbaterile la momentul revizuirii Constituţiei, precizând că stenogramele discuţiilor 
dovedesc că a fost stabilit că Preşedintele României, preşedinţii celor două Camere ale Parlamentului şi 
preşedintele CSM au atribuţii în sensul sesizării unui conflict juridic între instituţii la Curtea Constituţională. 
Şefa instanţei supreme a declarat că ÎCCJ nu a încălcat legea 78/2000, aşa cum este susţinut în sesizarea la CCR a 
conflictului între cele două instituţii, fiindcă în ceea ce priveşte completurile specializate, constituirea acestora 
este făcută conform altei legi, 92/1992. 
Conflictul juridic a fost sesizat de Florin Iordache pe marginea articolului 29, alineatul (1) din Legea 78/2000 care 
prevede că: „Pentru judecarea în prima instanţă a infracţiunilor prevăzute în prezenta lege, se constituie complete 
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specializate”. Acţiunea a fost făcută de vicepreşedintele Camerei Deputaţilor, în perioada 16-24 martie, când 
acestuia i-au fost delegate atribuţiile de către preşedintele Camerei Liviu Dragnea din cauza unor probleme la 
spate care au necesitat internarea liderului PSD. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ministrul Transporturilor, în vizită la Galaţi. Cuc le promite locuitorilor aeroport, drum expres şi centură 
ocolitoare 
Ministrul Transporturilor, Răzvan Cuc, a anunţat, duminică, în timpul unei vizite în judeţul Galaţi, că se va construi 
un aeroport între oraşele Galaţi, Brăila şi Focşani, va fi realizat un drum expres Galaţi-Brăila şi se va amenaja o 
centură ocolitoare a municipiului Galaţi. 
Cele trei obiective promise de ministrul Răzvan Cuc, la Galaţi, vor fi realizate cu fonduri europene şi cu bani de la 
Guvern. 
Ministrul Cuc a vizitat locul ales de specialişti pentru construirea unui aeroport de mari dimensiuni în judeţul 
Galaţi. Acesta a spus că finanţarea obiectivului, aproximativ 100 de milioane de euro, se va face prin Fondul de 
Dezvoltare şi Investiţii. 
„Este un proiect fezabil pentru fondurile de dezvoltare şi de investiţii. Avem Fondul de Dezvoltare şi Investiţii. Se 
va face o modificare legislativă ca să poată fi introduse şi aeroporturile. Deci, acest aeroport va putea fi finanţat 
prin Fondul de Dezvoltare. Dumneavoastră trebuie să demaraţi studiul de fezabilitate şi ulterior să demaraţi 
proiectarea şi execuţia. Săptămâna viitoare, cel târziu peste două săptămâni vom introduce modificările în şedinţa 
de Guvern”, a spus ministrul Răzvan Cuc, la Galaţi. 
Aeroportul va primi finanţare de la Guvern în baza unor studii de oportunitate şi trafic realizate de autorităţile 
judeţene. Potrivit documentelor, aeroportul din Galaţi ar putea fi al treilea din ţară ca număr de călători. 
„Consiliul Judeţean a făcut un studiu de oportunitate şi un studiu de trafic, iar rezultatele arată cam aşa: aici este 
cel mai bun loc pentru că este aproape de cale ferată, avem 18 km până la transportul pe apă şi, bineînţeles, 
suntem aproape de centura mare a Galaţiului. Până la Brăila sunt 25 km, până la Vrancea sunt 60 de km, până la 
Vaslui sunt 80 de km, pe o arie de 150 de km sunt 3,9 milioane de locuitori, de aceea este oportun. Din studiu a 
reieşit că zona are circa 800.000 de călători pe an: agenţii economici care transportă persoane de la Galaţi la 
Bucureşti şi înapoi, persoane care merg la aeroport. Şantierul Naval Damen are peste 7.000 de călătorii pe an la 
aeroport, Navromul are peste 4.000 de călătorii, Universitatea Dunărea de Jos, peste 14.000. Din calcule a reieşit 
că aeroportul din Galaţi este de nivelul Iaşului şi al Timişoarei. În câţiva ani poate să ajungă al treilea aeroport al 
ţării după Bucureşti şi Cluj pentru că în studiu de oportunitate nu s-au luat în calcul Vrancea şi agenţii economici 
din Brăila”, a declarat presei, preşedintele CJ Galaţi, Costel Fotea. 
În timpul vizitei de duminică, ministrul Cuc a vorbit şi despre proiectele centurii ocolitoare a oraşului Galaţi şi 
despre drumul expres Galaţi-Brăila. Acestea vor fi realizate cu finanţare europeană şi au fost incluse în Master 
Planul de Transport, potrivit ministrului. 
„Sunt două proiecte importante, vitale, centura de ocolire a Galaţiului şi drumul expres Galaţi-Brăila, vorbim 
despre implementare, execuţie şi proiectare. Noi lucrăm la documentaţie, am stabilit ca termen pentru ambele 
proiecte luna august, execuţie şi proiectare pentru drum expres, execuţie şi proiectare pentru centură. Vor fi 
finanţate pe proiecte europene, nu va fi o problemă de finanţare. Tot ce-mi doresc este să vină un constructor 
serios care să-şi facă treaba. Valoarea o vom şti după aprobarea indicatorilor tehnico-economici. Sunt prinse în 
Master Plan de Transport, infrastructura grea”, a precizat Răzvan Cuc. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ministrul Transporturilor anunţă că a fost lansată licitaţia pentru proiectul Autostrăzii Bacău - Braşov 
Ministrul Răzvan Cuc a anunţat sâmbătă că a fost lansată licitaţia pentru proiectul tehnic şi studiul de fezabilitate 
aferente Autostrăzii Bacău - Braşov, informează Ministerul Transporturilor. 
Ministrul Răzvan Cuc şi directorul general CNAIR au verificat stadiul lucrărilor la varianta ocolitoare a municipiului 
Bacău. Răzvan Cuc a remarcat mobilizarea constructorului şi ritmul în care se execută lucrările, în ciuda condiţiilor 
meteo care nu sunt favorabile. 
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„În 15 martie, noi eram pe şantier şi demaram lucrările pentru Autostrada Moldovei, pentru că aşa cum ştiţi 
centura Bacăului este parte integrantă a Autostrăzii Moldovei. Astăzi avem un stadiu fizic de evoluţie de 20%” a 
declarat Răzvan Cuc, Ministrul Transporturilor. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Angela Merkel sprijină intenţia Croaţiei de a se alătura Zonei Euro şi spaţiului Schengen 
Cancelarul Angela Merkel a anunţat că sprijină intenţia Croaţiei de a se alătura Zonei Euro şi zonei de liberă 
circulaţie, Schengen, sugerând că acest lucru nu este iminent, potrivit Booomberg. 
„Consider că cele două obiective ale Croaţiei, şi anume aderarea la Euro în perioada imediat următoare, precum şi 
aderarea la Schengen, ca fiind foarte realist“, a declarat Merkel la Zagreb într-o conferinţă de presă comună cu 
premierul croat Andrej Plenkovic. 
"Bineînţeles că va mai fi nevoie de muncă, dar cred că Croaţia este pe un drum pozitiv. Germania doreşte să fie un 
partener bun în viitor", a adăugat Merkel. 
Merkel s-a aflat la Zagreb pentru a susţine Partidul Popular European, principalul grup de centru-dreapta implicat 
în alegerile pentru Parlamentul European de săptămâna viitoare în care Uniunea Creştin Democrată şi partidul lui 
Plenkovic sunt membri. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Alegeri legislative anticipate în Austria, după scandalul care a dus la demisia vicecancelarului Strache 
18.05.2019 21:05 
Heinz-Christian Strache / Foto: GettyImages 
În Austria vor fi convocate anul acesta alegeri legislative anticipate, după ce partenerul de guvernare al 
cancelarului conservator Sebastian Kurz, vice-cancelarul lider al extremei-drepte Heinz-Christian Strache, a 
demisionat în urma publicării unei înregistrări cu camera ascunsă în care acesta accepta finanţare pentru partidul 
său din partea unei pretinse nepoate a unui oligarh rus, relatează agenţiile Reuters şi EFE, citate de Agerpres. 
''I-am propus preşedintelui (Alexander Van der Bellen) convocarea alegerilor anticipate cât mai curând posibil'', a 
anunţat Sebastian Kurz în faţa presei. ''Prea mult este prea mult'', a mai spus el, amintind de mai multe scandaluri 
în care a fost implicată formaţiunea de extremă-dreapta Partidul Libertăţii (FPOe), cu care formaţiunea sa, 
Partidul Popular Austriac (OeVP), s-a aliat la guvernare după alegerile din 2017, dând acum de înţeles că această 
alianţă s-a încheiat. 
Scandalul a izbucnit vineri după-amiază, când publicaţiile germane Der Spiegel şi Süddeutsche Zeitung au difuzat o 
înregistrare video făcută cu camera ascunsă într-o pensiune din Ibiza în iulie 2017. 
Imaginile îl arată pe Heinz-Christian Strache vorbind cu o femeie care pretinde că este nepoata unui oligarh rus. 
Politicianul austriac îi promite acesteia contracte publice în schimbul unui ajutor financiar pentru formaţiunea sa 
înaintea alegerilor legislative ce urmau să se desfăşoare câteva luni mai târziu. Mai mult, Strache îi sugerează 
interlocutoarei sale achiziţia celui mai influent cotidian austriac şi înlocuirea unor ziarişti cu alţii mai apropiaţi de 
FPOe. 
Strache şi-a dat sâmbătă demisia din postul de vice-cancelar şi din cel de preşedinte al FPOe, dar a acuzat ''o 
campanie de dezinformare'' împotriva sa. Însă el a admis că a căzut cu naivitate în capcana întinsă de nişte ''agenţi 
provocatori'' care l-au invitat la o întâlnire ''stropită cu alcool'' într-o vilă în care aceştia instalaseră microfoane şi 
camere ascunse. 
(Sursa: Agerpres) 
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